
Milí Limbašania,
pred vyše rokom sme sa s členmi Spolku lim-
bašských vinohradníkov a vinárov názorovo 
stretli v otázke potreby riešenia oplotenia 
lokality Sahara. Zo strany vinohradníkov  
a vinárov táto iniciatíva vychádzala z potreby 
ochrany vinohradov v tejto lokalite a záujmom 
obce Limbach bola bezpečnosť cestnej pre-
mávky na Limbašskej ceste a taktiež vzhľad 
prostredia pri vstupe do našej obce. Spoločný-
mi silami sme v minulom roku oplotili polovi-
cu tejto lokality a osadili vstupné brány s tým, 
že tento rok oplotenie dokončíme, čo sa nám 
aj podarilo, za čo všetkým, ktorí priložili ruku  
k dielu, ďakujem. Už hneď po oplotení prvej 
polovice bol badateľný oveľa menší výskyt 
zveri na tejto hlavnej ceste, taktiež vinári po 
zbere úrody konštatovali oveľa vyššiu výdat-
nosť a myslím, že aj celkový dojem z upravenej 
plochy popri ceste je pozitívny. 

S pozdravom
Branislav Kalman

Vydáva obec Limbach, ročník XXIX.

číslo 1Jar 2025
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S hrdosťou by sme vás radi informovali o mladej a úspešnej Limba-
šanke. V halovom šampionáte Atletického zväzu Bratislavy (AZB) 
vo Viedni, ktorý sa konal 2. 2. 2025, prekonala Amy Bell Grebeči 
(na fotke v strede) historický dorastenecký rekord už v rozbehu 
časom 7,54. Finálovým časom na 60 m 7,51 prekonala takmer 
43-ročný dorastenecký rekord Sone Tomovej z 20. februára 1982 
v Jablonci nad Nisou. Amy blahoželáme k fantastickému úspechu  
a želáme veľa ďalších prekonaných rekordov. Zároveň veríme, že 
bude inšpiráciou aj pre ďalších mladých Limbašanov.

Takmer 43-ročný historický 
dorastenecký rekord v šprinte 

na 60 m prekonaný
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dovoľte mi vás informovať o dianí na obec-
nom úrade, o aktuálnych témach, pripravo-
vaných alebo už prebiehajúcich projektoch.
 

Hlavný kontrolór obce   

 Dňa 18. 2. 2025 Obecné zastupiteľstvo 
obce Limbach zvolilo za hlavného kontro-
lóra obce pána Mateja Farbulu, ktorý na 
tejto pozícii vystriedal pána Jána Poláka. 
Pánovi Polákovi by som rád aj touto ces-
tou poďakoval za odvedenú prácu pre našu 
obec a pánovi Farbulovi gratulujem k zvo-
leniu a prajem mu mnoho úspechov v novej 
práci.

Pohostinstvo

 Nový nájomca pohostinstva v Limbachu 
predpokladá otvorenie prevádzky pohos-
tinstva od 1. 5. 2025. Priestory pohostinstva 
v súčasnosti prechádzajú výraznou rekon-
štrukciou.

Optická sieť 

 Sme v permanentnom kontakte so spo-
ločnosťou Elcatel, ktorá pre spoločnosť Te-
lekom zabezpečuje realizáciu optickej siete 
v Limbachu. Na tomto projekte pracujeme 
od začiatku volebného obdobia, mnoho 
vecí sa podarilo vyriešiť a od júla 2024 je 
Limbach pripravený na realizáciu tejto 
stavby, avšak k takejto stavbe sa vyjadruje 
aj množstvo dotknutých orgánov a vlast-
níci pozemkov, na ktorých sa pokládka 
optickej siete bude realizovať. Na našom 
poslednom stretnutí ma ubezpečili, že spo-
ločnosť Telekom má stále záujem vybudo-
vať v Limbachu optickú sieť.   

Výrub a orez stromov 
na miestnom cintoríne 

 Ako ste si určite všimli, vo februári sme 
začali s odstraňovaním ihličnatých stro-
mov na našom cintoríne. Takéto vysoké 
stromy, podľa nášho názoru, nepatria na 
cintorín, jednak poškodzujú (zdvíhajú) 
existujúce hroby a chodník, ale najmä sú 
hrozbou, a v prípade zlomenia alebo vý-
vratu na hrobové miesta by vznikli nená-

vratné škody. Z uvedeného dôvodu sme sa 
rozhodli tieto vysoké stromy dať odstrániť 
a do konca februára, keď to je dovolené, 
mali byť odstránené všetky označené stro-
my, avšak pri práci prišlo k vážnemu pora-
neniu jedného pilčíka a spoločnosť, ktorá 
výrub realizovala, ukončila práce s tým, že 
sa v odstraňovaní ďalších stromov bude po-
kračovať od 1. 10. Teraz na jar by sme však 
ešte radi urobili orez listnatých stromov, 
ktorých konáre sú taktiež nebezpečné pre 
človeka, ako aj majetok.  

Výstavba futbalových šatní

 V marci sme podali žiadosť o dotáciu 
na výstavbu futbalových šatní z výzvy na 
„Výstavbu, rekonštrukciu a modernizáciu  
športovej infraštruktúry“ č. 2024/002  
z Fondu na podporu športu. Nové futbalové 
šatne by mali stáť na mieste budovy býva-
lých šatní, tam, kde je dnes bufet. Celkový 
predpokladaný rozpočet na ich výstavbu je 
vo výške 634 298,40 €. Obec sa bude na tom- 
to projekte podieľať sumou 253 719,36 €.  
Poslednú informáciu mám, že do tohto 
projektu sa zapojilo 245 subjektov, tak dú-
fajme, že budeme úspešní.      

Rekonštrukcia budovy bývalej 
požiarnej zbrojnice (Silvánu) 

 V mesiaci február sme taktiež podali 
žiadosť o dotáciu na rekonštrukciu budovy 
bývalej požiarnej zbrojnice, alias Silvánu. 
Predpokladaná hodnota rekonštrukcie je 
vo výške cca 250 000 €. Predpokladaná 
preto, lebo na projektovej dokumentácii sa 
v súčasnosti ešte len pracuje. Pri tomto pro-
jekte žiadame prostriedky z Bratislavského 
samosprávneho kraja (BSK), kde je postup 
trochu odlišný. Projekt máme v tzv. pro-
jektovom zásobníku BSK a o jeho podpore 
rozhoduje Rada partnerstva BSK. Vzhľa-
dom na pripravenosť a kroky, ktoré sme pre 
úspešnosť projektu urobili, máme celkom 
dobré vyhliadky. 

Vybudovanie kanalizácie 
na ul. Športová - Humná

 Keď píšem tento článok, tak finišujeme  
s podkladmi na podanie žiadosti o dotáciu 

z výzvy č. B-1 „Ochrana a využívanie vôd“ 
z Environmentálneho fondu. Žiadosť bude 
v termíne do 31. 3. 2025 podaná so všetký-
mi požadovanými podkladmi. 

Doplnenie dopravného 
značenia v obci 

 Konečne na začiatku marca bol do obce 
doručený a schválený Dopravným inšpek-
torátom OR PZ v Pezinku projekt doprav-
ného značenia v obci Limbach. Do tohto 
projektu sme zapracovali takmer všetky 
vaše pripomienky a podnety, ktoré ste nám 
v minulom roku doručili a v priebehu me-
siaca- dvoch budeme osadenie dopravných 
značiek, zrkadiel, retardérov a pod. realizo-
vať.

Zámer prenájmu detského ihriska 
a priestoru v športovom areáli 

 Spoločnosť 4allsport prejavila záujem 
si v našej obci zobrať do prenájmu detské 
ihrisko pri novej pošte na Vavrineckej ul.  
a priestor v areáli futbalového ihriska s tým, 
že zrekonštruuje, resp. dá na detské ihrisko 
nové hracie prvky pre deti a vybuduje na 
tomto detskom ihrisku z kontajnerov sociál- 
ne zariadenia a priestor na oddych rodičov 
a detí a v rámci futbalového ihriska má uve-
dená spoločnosť záujem si prenajať 250 m2 
za futbalovou bránou na hornom ihrisku, 
z vchodom z Ulice 1. mája. Na prenajatom 
priestore by chceli formou kontajnerových 
prvkov vybudovať priestor na posilňovanie, 
workout a miestnosť na cvičenie strečingu, 
jogy a pod. so sociálnymi zariadeniami  
a priestor na oddych. Pretože sa táto akti-
vita stretla, najmä zo strany futbalového 
klubu, s odporom, tak som teraz rozvoj obce  
v tejto oblasti dočasne pozastavil.
Na záver mi dovoľte popriať vám príjemné 
prežitie veľkonočných sviatkov v kruhu ro-
diny, priateľov, známych, veľa pohody, bo-
hato prestretý sviatočný stôl a taktiež vám 
popriať všetko dobré v súkromnom, ako aj  
v pracovnom živote, veľa zdravia a nech 
nám jarné práce idú od ruky.

S úctou
Branislav Kalman

Vážení spoluobčania,
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Fašiangové obdobie v našej materskej škole sa nieslo  
v duchu veselých tradícií, piesní a masiek. Deti spolu 
s paniami učiteľkami rozveselili fašiangovým sprie-
vodom celú obec, zaspievali na obecnom úrade, v ško-
le i v obchode. Nechýbali ani hudobné nástroje, turoň  
a bohatá odmena za ich krásne vystúpenia. Fašiangy 
vyvrcholili karnevalom priamo v triedach, čím si deti 
hravou formou priblížili tradičné zvyky a vytvorili ne-
zabudnuteľnú atmosféru.

Fašiangové obdobie nie je len o plesových róbach, ale aj o zvykoch  
a tradíciách. Vedia to aj deti z našej materskej školy. 
 Dňa 19. 2. 2025 sa tradične v našej MŠ konal fašiangový sprievod, 
do ktorého sa zapojili všetky deti v pestrých karnevalových maskách 
spolu s pani učiteľkami. Na čele s turoňom prechádzali ulicami našej  
obce, pričom spievali tradičné fašiangové, ale aj iné detské piesne  
za sprievodu ozembucha, tamburín a rôznych detských hudobných 
nástrojov. Prvé piesne zazneli u pána starostu na obecnom úrade, 
kde deti zaspievali piesne v sprievode gitary, v podaní našej pani ria-
diteľky. Pán starosta aj ostatní zamestnanci deti s radosťou privítali.  
Ďalej malí vinšovníci pokračovali v dobrej nálade v ZŠ, kde školá-
kom spríjemnili a spestrili vyučovanie. Zavŕšili to v potravinách 
blízko MŠ. Za krásne vystúpenia boli deti odmenené, a my ďakujeme  
za darčeky, ktorým sa deti veľmi potešili. Deti priniesli radosť a vese-
lú atmosféru všetkým okoloidúcim. Oslava fašiangov pokračovala aj  
v nasledujúci deň, a to karnevalom v triedach MŠ. 
 Vďaka týmto podujatiam sa deti jednoduchou a hravou formou 
oboznamujú s fašiangovými zvykmi a tradíciami, ktoré sú živou sú-
časťou kultúrneho života našej materskej školy. 

Pani učiteľky: Mgr. Monika Norocká, Miriam Slimáková

Fašiangy 
v materskej škole

Príbeh malého dieťaťa, ktoré sa učí adaptovať na nový 
svet materskej školy, kde sa spoznáva so zaujímavými 
aktivitami, s novými kamarátmi a láskyplnými uči-
teľkami. Tento príbeh ukazuje, ako sa z počiatočných 
obáv a smútku stáva miesto, kde dieťa nachádza ra-
dosť, poznanie a bezpečie. A hoci materská škola po-
núka množstvo zábavy a vzdelávania, občasná túžba 
po rodičoch a ich prítomnosti zostáva neoddeliteľnou 
súčasťou detstva. 

Keď som prišla prvýkrát do škôlky, veľmi som plakala. Mama  
s ocom ma tu nechali celý deň s cudzími tetami, s cudzími deťmi,  
v izbe, ktorú som nepoznala. Ani šerblík nebol môj. Hračky, kde sú 
moje hračky? Moja postieľka? Miska, z ktorej jedávam, pohárik??? 
Ja tu nechcem byť!!!
 Ďalšie dni mi rodičia nasľubovali všetko, čo som chcela, za čím 
som plakala, len aby som neplakala. A ja som aj tak plakala. Soplík 
sa miešal so slzami a teta mi ho trpezlivo utierala. Už som mala  
so sebou aspoň svojho psíka - Ťapka. Kamaráta, s ktorým sa rada 
túlim, rozprávam aj spinkám. Od rána pokukávam po tete, ktorá 
je celkom pekná, aj sa usmieva. Má pekné vlasy. Aj tričko. Každý 
deň ma pohladká, utrie mi slzy, objíme ma. A pekne vonia. Je veselá, 
usmievavá. Hneď ráno nás privíta s úsmevom, pekne nás pozdraví. 
Je však niekedy smutná, keď ju nepozdravíme naspäť. Musíme sa 
toto ešte naučiť. Pozdraviť sa.

V škôlke je mi fajn...
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Keď sa spolu hráme, veľa sa s nami rozprá-
va. Niekedy to je však dosť problém, lebo 
ja, aj deti v triede, jej rozumieme, ale ona 
nám vôbec. Počúva... a háda, čo jej asi chce-
me povedať. Aj to nakoniec uhádne a vždy 
sa nám snaží splniť naše prianie. Niekedy 
nám dá aj maškrtu za odmenu. Lentilky sú 
mňam. Raz sa však stala kamarátovi „neho-
da“. Trošku sa hnevala, lebo máme povedať, 
keď potrebujeme ísť na záchod. Mala s ním 
robotu. Pomáhala jej teta upratovačka. Tety, 
teda panie učiteľky, majú s nami dosť práce 
veru. Aj keď sa nevieme ešte celkom samot-
né poobliekať ani vyzliekať, potrebujeme 
jej pomoc. Toľko prštekov do rukavičiek, 
zateplených nohavíc, zipsov, topánok, nie-
kedy aj šnúrok! Rukávy zdvihnúť pri umý-
vaní, opraviť držanie lyžičky, keď papáme 
polievočku, utrieť nás na wc. Potrebujeme 
neustále ich pomoc. S hračkami nám tiež 
pomáhajú, lebo hračky vieme narozhadzo-
vať po celej triede. Učíme sa to robiť všetci 
spoločne - moji kamaráti aj s pani učiteľkou. 
Sú aj takí, ktorí neupratujú, vtedy pani uči-
teľka vie, ako nás to naučiť.
 Ako som tak pomaličky rástla, tak sa mi 
v škôlke páčilo čím ďalej, tým viac. Pani 
učiteľky nám ukazujú a zoznamujú nás  
so samými zaujímavými vecami. Napríklad 
vieme, ako vzniká tieň, prečo je deň a noc, 
na akej planéte žijeme, z akého dôvodu sa 
menia štyri ročné obdobia, prečo slávime 
Vianoce, hádžeme do limbašského potoka 
Morenu, vítame letečkom jar, spoznávame 
remeslá, učíme sa stavať mosty, jednoduché 
elektrické obvody, programujeme digitálne 
hračky, zoznamujeme sa s cudzími jazykmi 
– francúzštinou. Cvičíme, tancujeme, reci-
tujeme, spievame, hráme na hudobných ná-
strojoch, maľujeme, tvoríme z rôznych ma-
teriálov všelijaké zaujímavé veci, s ktorými 
sa rady pochválime ocinovi aj mamine. Cho-

díme vystupovať na rôzne obecné aj školské 
podujatia. Dokonca si tu spoločne aj nape-
čieme a uvaríme dobroty – medovníčky, 
bublaninu, vianočné oplátky. Som tu veľmi 
šťastná a mám tu veľa kamarátov, s ktorý-
mi sa do sýtosti vyhrám. Chodíme veľa do 
prírody, do blízkeho lesa, k vodnej nádrži.  
V Limbachu máme aj oboru so zvieratkami 
– danielmi. Sú krásne a rady ich pozorujeme. 
Vieme, že pri zvieratkách máme byť potichu 
a nemáme robiť prudké pohyby. Vieme sa 
postarať aj o vtáčiky, rastlinky, ktoré pestu-
jeme. Aj vo vinohradoch nad Limbachom je 
krásne. Hľadáme, kde je naša škôlka. Keď 
nájdeme kostolnú vežu, vieme, že hneď pri 
nej je naša škôlka. Má velikánsky dvor, kde 
sa rady hráme a beháme. Vtedy si na mami-
nu a ocina ani nespomeniem. Ale nie každý 
deň je úžasný, niekedy sa necítim najlepšie, 
nemám dobrú náladu. Niečo sa mi nepoda-
rí, niečo ma zabolí, kamarátka sa so mnou 
nechce hrať, zašpiním si obľúbené šaty... Síce 
sa ma pani učiteľka snaží rozveseliť, ale nej-
de to. Áno, som niekedy smutná, priznávam. 
Také dni majú aj moji kamaráti. A vtedy sa 
mi cnie za rodičmi. Čakám pri okne, pý-
tam sa pani učiteľky, kedy už príde niekto 
po mňa a pôjdem domov? Veď som tu bola 
ráno skoro prvá a teraz už deti odchádzajú 
so svojou mamou alebo ockom a ja som ešte 
stále tu...
 Mami, oci, v škôlke je veľmi fajn, ale už sa 
teším po celom dni na vás, lebo vám chcem 
porozprávať, čo sme dnes robili, ako sa mi 
darilo. Aj hrať by som sa ešte chcela s vami, 
prv, kým pôjdem do postieľky. A veľmi by 
sa mi páčilo, keby ste mi prečítali rozprávku 
na dobrú noc. Tak ako moja pani učiteľka. 
Ľúbim vás.

Zo života limbašského škôlkara. 
Napísala Mgr. Iveta Chalabalová
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V podobnom duchu si i my užívame prvé 
slnečné lúče, ktoré sa pomaličky objavujú 
a pripomínajú už dlho očakávanú jar. Aj 
zima síce má svoje čaro, ale jar je jar. Všetko 
kvitne, prebúdza sa, a tak i my sa pomaličky 
prebúdzame zo zimného spánku, hoci počas 
zimy sme nezaháľali, ale naše aktivity sme 
smerovali skôr do interiéru. Najplodnejším 
obdobím bol predsa len ADVENT.
S deťmi sme si urobili v každej triede Secret 
Santu, kde si vymenili darčeky medzi sebou. 
Deti sa netešili iba z toho, že niečo dostali, 
ale aj z toho, že niekoho obdarovali. Najviac 
sa tešili prváčikovia, pretože to bolo pre nich 
niečo nové. 
Veľa času sme tvorili, pripravovali sa na 
vianočné trhy na krúžkoch Spoločenské 
hry a Tvorivé dielničky. Nezabudli sme 
však navštíviť i starčekov, odniesť im betle-
hemské svetielko a predviesť náš vianočný 
program pripravený priamo pre nich.
Deviataci poňali tému občianskej výchovy 
pred Vianocami prakticky. Šikovné dievča-
tá si prichystali všetko potrebné a na hodine 
nám ukázali, ako prebieha výrobný proces 
slizu. Po dokončení sme zisťovali, nakoľko 
je táto výroba rentabilná a aký zisk by sme  
z nej mali. Na adventné trhy prispeli krásny-
mi mydielkami.
Okrem tvorenia sme sa venovali aj športu na 
korčuliarskom kurze, bola veľká zábava.
Posledný adventný týždeň sme zakončili 
každoročne vianočnými trhmi. Otvorenie 
bolo spojené s posedením pri výbornej ka-
pustnici a úžasnom punči pre rodičov a pria-
teľov školy. Podujatie sa vydarilo. Ďakujeme 
účastníkom, sponzorom, pedagógom, de-
ťom, ktoré predávali, a všetkým, ktorí ako-
koľvek prispeli k úspechu tejto akcie.
Po prázdninách sme sa rozlúčili s našou 
pani riaditeľkou Mgr. Danielou Miškov-
skou, ktorá odišla na zaslúžený dôchodok. 
ĎAKUJEME za to, že môžeme byť plnoor-
ganizovanou školou ako teraz, tak aj v bu-
dúcnosti, keď sa budú otvárať dvere tried od 
1. až po 9. ročník.
Zo spomienok a s dobrou náladou sme nasko-
čili na kultúrnu, hudobnú nôtu, a to návšte-
vou Slovenskej filharmónie v BA. Žiaci 1. A, 
1. B a 2. A sa zúčastnili na koncerte zamera- 

nom na ľudovú hudbu minulosti a súčasnos-
ti. Sprievodcom im bola hudobná skupina 
Banda, ktorá v závere koncertu povzbudila 
i niektoré odvážne deti na tanec. Opäť sme 
sa dozvedeli ďalšie nové hudobné zaujíma-
vosti. 
V súťažiach sme v januári nezaostávali a pri-
pravili sa statočne na Hviezdoslavov Kubín, 
matematické súťaže, finančnú gramotnosť  
a projektové rovesnícke vyučovanie.
Žiaci 6. B majú veľmi vysokú úroveň projek-
tovej výučby po všetkých stránkach. Faktic-
kú stránku vždy vedia doplniť zaujímavým 
spracovaním projektu s 3D modelmi.
Šikovní siedmaci zhotovili zemľanky - pô-
vodné domčeky našich predkov. Klobúk 
dole, ich práca vyšla výborne. Naši piataci na 
dejepise pracovali s historickými prameňmi, 
ktoré pre nich vyrobili starší žiaci, keď boli 
piataci. Museli byť však veľmi pozorní, pre-
tože nie všetko, čo napísali, bola pravda. 
Inovatívne metódy vyučovania - šiestaci si 
skúsili písomku vo dvojici. Táto metóda má 
veľmi pozitívny vplyv na vzdelávanie detí. 
Keďže musia diskutovať o správnosti otá-
zok, rozvíja to ich kritické myslenie, musia 
premýšľať a argumentovať. 
Keďže aj my v škole oslavujeme fašiangy  
a nezabúdame ani na Sviatok sv. Valentína, 
ako každý rok sa u nás konal 14. februára 
Karneval. Najkrajšia radosť je radosť od sr-
diečka. Na karneval sa naše deťúrence teši-
li už od toho predošlého. Nemohli sme im 
preto nesplniť úprimné želania, napr. disko-
tékovať na veľkom priestore. Krásne masky 
sa nám trblietali pred očami a rozprávkové 
postavy tancovali ako profesionáli. 
Pomaličky, potichučky prišiel marec, me-
siac knihy. Pre nás to tento rok bude zábava 
spojená s užitočným čítaním, predovšetkým 
s porozumením. V rámci aktivít čítania s po-
rozumením sme vytvorili šnúru čítania od 
prvého ročníka po deviaty. Prvou etapou už 
prešli prváci, ktorí navštívili našu limbašskú 
knižnicu, postupne sa budú pripájať i ďalšie 
ročníky. V druhej etape bude každá trieda 
prezentovať pomocou projektov, koľko a aké 
knihy deti prečítali. V ďalšej budú čítať veľ-
káči malkáčom... atď. Víťazov prezradíme až 
v ďalšom čísle.

Čo nás ešte len čaká: 
19. 3. Testovanie 9, kde budeme držať spo-
ločne palce našim deviatakom, aby úspeš-
ne urobili testy, prijímačky a dostali sa na  
vysnívané stredné školy. 
24. 3. DOD – otvárame dvere dokorán na-
šim novým žiačikom
9. 4. Zápis prváčikov
Ďalšie akcie - tvorenie na Veľkú noc, Škola 
v prírode, rôzne podujatia, vystúpenia, výle-
ty... všetko ostatné sa dozviete na našej web-
ke: www.skolalimbach.edupage.org.

Mgr. Jana Kostolanská

Jarné vtáča 
ďalej doskáče...
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S fašiangami sme sa rozlúčili v sobotu 1. marca tradične sprievodom 
po dedine v maskách s vinšovaním vo dvoroch a pochovaním basy 
na záver. Všetko sa začalo na pódiu za Ternom humorným pásmom 
s fašiangovou tematikou pod taktovkou našej scenáristky a moderá-
torky Danielky. Predstavili sa tu aj naše nové tradičné ľudové masky 
„Baba v koši” a „Slamák”. Vďaka ľudovej hudbe Balážovci z Trna-
vy a nádhernému spevu speváčok zo skupiny Ibis, Irenky Číkovej  
a Šašky Pestunovej, sme rozveselili a roztancovali našu dedinu. 
Vínko počas sprievodu sponzorsky nalievali vinári Adam Čapucha  
a Róbert Miklenčič. Touto cestou sa im chceme poďakovať, rovna-
ko aj Michalovi Sadloňovi, pani Šavlíkovej, pani Marke Slimákovej 
a pani Zapletalovej, že nás pri svojich bránach privítali a pohostili. 
Fašiangy sme ukončili večer symbolickým humorným pochovaním 
našej basy Rózy. Do Popolcovej stredy bolo ešte ďaleko, a tak zábava 
pokračovala ďalej.

Ďakujeme všetkým zúčastneným, že si túto veselú akciu s nami užili. 
Naša vďaka patrí aj pánovi starostovi a členkám JDS, že do toho aj  
v maskách opäť šli, aj za fantastické šišky pani Slimákovej. V nepos- 
lednom rade ďakujeme obecnému úradu za zabezpečenie a hlavne 
všetkým dobrovoľníkom z LIRA za organizáciu celej akcie. Tešíme 
sa o rok na fašiangoch zas. 

Fašiangy v Limbachu
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Cesta
rozprávkovým lesom
Pre deti k MDD pripravujeme na sobotu 31. mája už 5. ročník CESTY 
ROZPRÁVKOVÝM LESOM v Limbachu. Môžu sa tešiť na nové zábavné  
rozprávkové stanovištia s úlohami. Aby sme predišli čakaniam na jed-
notlivým stanovištiach, mesiac pred akciou spustíme rezervačný system  
na presný čas vstupu od 13.00 do 17.00 h.

Za o. z. LIRA – Limbašská regionálna agentúra, Jana Kapustová a Filip Koval

Keďže vieme, že vianočné koláčiky, fašiangové šišky či veľkonočné 
údené nám kondičku nezlepšia, pripravujeme pre vás nové špor-
tové podujatie – LIMBAŠSKÚ ŠTRNGAČKU. Uskutoční sa už 
v sobotu 26. apríla (víkend po Veľkej noci). Radi by sme spojili 
Limbašanov, ktorí majú spoločné záujmy: rekreačný beh či nordic 
walking. Pre dospelých pripravujeme 2-kilometrovú a 7-kilomet-
rovú trasu, aby ste si mohli vybrať podľa vašich síl. Možno sa pý-
tate, prečo práve Štrngačka s 2-kilometrovými a 7-kilometrovými 
trasami? Limbach je známy nielen svojou krásnou prírodou, ale aj 
bohatou vinohradníckou tradíciou. Práve na túto tradíciu odkazu-
jú aj dĺžky tratí nášho behu. Môžete sa vydať či už na pomyselný 
dvojdecový pohárik (2 km), alebo na celú fľašku (7 km). Pravdaže, 
nezabúdame ani na deti a mládež, ktorí budú mať svoje „muštíko-
vé“ a „burčiakové“ trate priamo na futbalovom ihrisku, kde budú aj 
hudba, občerstvenie a poobedné zábavné súťaže. Dospelí si budú 
môcť štrngnúť aj pohárikmi vďaka ponuke od našich vinárov.

Počet súťažiacich bude kapacitne obmedzený, preto neváhajte  
a čo najskôr zaregistrujte seba aj svoje ratolesti na https://shorturl.
at/57SUo. Odkaz či QR kód nájdete aj v obecnej komunikácii,  
na našom Facebooku (LIRA – Limbašská regionálna agentúra)  
a na plagátoch. 

A keď chcete spoznať trasy či nás už predtým, každú druhú sobotu 
chodíme spoločne trénovať o 10.00 h od hornej brány futbalového 
areálu. Posledný tréning bude 19. apríla. Rozhýbme to tu!

Limbašská štrngačka
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opäť držíte v rukách ďalšie číslo obecných noviniek, prvé v roku 2025. 
Dovoľte mi prihovoriť sa vám aspoň pár slovami za našu základnú  
organizáciu Jednoty dôchodcov Slovenska v Limbachu.
 Len veľmi pomaly sa rozbiehajú naše aktivity. Počas zimy mnohí  
z nás radšej preferovali teplo domova, aby sa chránili pred chríp-
kovými ochoreniami.
 
Predsa sme sa však už 5-krát stretli, opäť tí skalní, na spoločnom 
posedení v klube. Po vianočných sviatkoch a oslave nového roka 
bolo si čo povedať. Pospomínali sme si na sviatočné rodinné chvíle 
v kruhu našich blízkych, a pri malom občerstvení sme si spoločne 
pripomenuli aj významné jubileá našich členov. Okrúhle narode-
niny oslávili Anna Borodovčáková, Betka Silná, Mária Paríšková, 
František Paríšek a koncom marca oslávi jubileum ešte aj František 
Moravčík. Všetkým jubilantom srdečne gratulujeme a želáme pev-
né zdravie, šťastie, spokojnosť a dobrú náladu, pretože s ňou je život 
veselší. Príďte do klubu aj ďalší členovia, je tam veselo a spoločne 
trávime príjemné chvíle - my skôr narodení.

Výročnú členskú schôdzu našej organizácie, usporiadanú tentoraz  
v školskej jedálni základnej školy, poctilo svojou účasťou 62 čle-
nov!!! Ďakujem ešte aj touto cestou všetkým za účasť. Aj keď patrí-
me medzi tie veľmi malé organizácie (máme momentálne len 86 
členov), predsa prítomní potvrdili záujem o dianie v organizácii. 
Spoločne sme vyhodnotili vlaňajšie aktivity a schválili plán čin-
nosti na rok 2025.

No a čo plánujeme v prvom polroku?

Spoločný výlet do Vysokých Tatier, za turistikou a relaxom, v dňoch 
4. 5. až 9. 5. 2025. Jednodňový výlet na návštevu Baziliky sv. Bene-
dikta a benediktínskeho kláštora v Hronskom Beňadiku spojený  
s prehliadkou arboréta v Mlyňanoch dňa 22. 5. 2025. Krst novej kni-
hy stále aktívneho spisovateľa JUDr. Petra Korca, 20. 5. 2025. Účasť 
na Okresnej prehliadke poézie, prózy a vlastnej tvorby v Pezinku  
p. Anky Slezákovej v máji 2025. Účasť nadšených športových jedin-
cov na Športovom dni seniorov okresu Pezinok v júni 2025. Spoločnú 
prechádzku po okolí Limbachu s posedením vo vinohradoch a výlet 
loďou na hrad Devín.
 Porozmýšľajte nad ponúkanými podujatiami a pevne verím, že vás 
niektoré ponuky oslovili a prihlásite sa.
 
Zároveň musím spomenúť aj našu spoluúčasť na podujatiach uspo-
riadaných Obecným úradom v Limbachu alebo občianskym združe-
ním LIRA. Aktívne limbašské dôchodkyne boli opäť súčasťou pásma  
fašiangových osláv. Oslava to bola naozaj, ako sa patrí. Symbolickým  
pochovaním basy sme sa rozlúčili s veľmi krátkym fašiangom  
tohto roku.
 Ďalšie spoločné podujatia vám všetkým odporúčam sledovať buď 
vyhláseniami v obecnom rozhlase, v Limbašských novinkách, alebo 
na plagátoch.
 
Na záver mi dovoľte, milí naši seniori, popriať vám príjemné prežitie 
veľkonočných sviatkov, naďalej veľa zdravia, konečne jarné slniečko  
a teším sa na vás na spoločných posedeniach a pripravovaných akciách.

Zuzana Mathesová, tajomníčka ZO JDS Limbach

 Milí seniori,

Chcete sa hýbať, zlepšiť si kondíciu a načerpať energiu 
v prírode?
 Pridajte sa na pravidelné walkovačky a objavte radosť  
z pohybu na čerstvom vzduchu počas celého roka.

Prečo Nordic Walking?

Je to ozdravno-pohybová aktivita, ktorá pomocou  
špeciálnych palíc (nie trekových) dá do pohybu aj hor-
nú polovicu tela, bez zaťaženia kĺbov. Zlepšuje držanie 
tela a kondíciu. Pomáha odbúravať stres a zlepšiť náladu. 
Má veľa zdravotných benefitov a je vhodný pre všetky 
vekové kategórie, úrovne kondície aj so zdravotným  
obmedzením.

Nordic Walking –
Severská chôdza 
so špeciálnymi paličkami.
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Úvaha

Starnutie je prirodzený vývoj v našom živote, je fázou prirodzenou, 
prináša zmeny u každého žijúceho jedinca. Veď vieme, život sa nezas- 
taví, vidíme tento vývoj na sebe.

V mladosti sme sa na život dívali na taký, aký bol. Ako sme si ho 
predstavovali v našich mysliach. Ako čas plynul, tak i naše myslenie 
sa menilo, veď sme žili v určitom systéme vývoja spoločnosti, ako  
i danostiach života a jeho štýlu tých čias.

Veď si spomeňme na naše lásky, stali sme sa rodičmi, vychovávali 
sme naše ratolesti a rozmaznávali vnúčatá a poniektorí i pravnúčatá. 
Okrem pomoci našim deťom, vnúčatám a iným potrebám, musíme 
sa starať o seba, o svoje telo, o svoju myseľ, ale najmä o svoju poho-
du. Veď odísť do dôchodku je v našom živote veľká zmena, zrazu 
máme veľa času, čo je len zdanlivo, čím skôr si nájdeme svoj systém 
využívania tzv. voľného času, tým skôr si nájdeme miesto v rodine aj  
v spoločnosti. 

Pri tejto zmene sme si ani nevšimli, že sme pribrali nejaké to kilečko, 
ale je tu to, čo sme zistili, že strácame fyzickú silu. Je tu proces sarko-
pénie. Čiže stráca sa svalová hmota, koordinácia, rovnováha. Kosti sa 
oslabujú, sme náchylní na úrazy aj pri menších udalostiach.

Tu by sme sa mali zastaviť a zamyslieť sa, čo nášmu telu dávame - od 
vitamínov cez stravu až po dodržiavanie pitného režimu. Nevenova-
nie sa najmä pitnému režimu, vekom sa stráca potreba prijímať vodu, 
čo môže viesť k dehydratácii, a to je len krok k problémom človeka.                                                 
Neodmysliteľnou súčasťou staroby je pohyb. Je to jeden zo zázrač-
ných liekov. Keď strávime určitý čas športom či už v telocvični alebo 
v prírode, lepšie sa cítime a má to vplyv aj na náš kardiovaskulárny 
systém. Pomáhame tvorbe endorfínov, čo sa prejavuje na lepšej nála-
de a psychike človeka. Kľúčom na druhej strane je celý rad psychic-
kých prvkov-faktorov, ako je osamelosť a izolácia, tie majú zlý vplyv 
na duševné zdravie.

Na druhej strane pravidelné stretnutia s rodinou, priateľmi sú zá-
kladom dobrej psychickej pohody, spolu s ďalšími činnosťami, ako 
sú riešenie krížoviek, sudoku, čítaním kníh, novín atď. Toto všetko 
stimuluje mozog.

Dobré je, že máme rôzne združenia, no najmä čo sa týka nás seniorov, 
je to JDS, ktoré nám pomáhajú udržiavať vzťahy s vonkajším svetom, 
záujmom o dianie v dedine, ako i v spoločnosti. Veď i my seniori svo-
jimi životnými skúsenosťami vieme pomôcť pri riadení spoločnosti. 
Je nás cítiť pri usporadúvaní akcií v obci, na ktorých sa pravidelne zú-
častňujeme. Zúčastňujeme sa na rôznych akciách, usporadúvaných 
vyššími orgánmi JDS, ako sú športové hry, prednes literatúry a pró-
zy, paličkovanie, pečenie a v neposlednom rade pohyb v prírode, ale 
aj na kultúrnych podujatiach, návštevách divadiel, ale aj na akciách 
usporadúvaných obcou, ako je pochovávanie basy, pikniky a ďalších 
nemenovaných podujatiach. Je tiež dokázané, že seniori, ktorí sa za-
pájajú do týchto akcií a rôznych stretnutí, sami pociťujú väčšiu spo-
kojnosť so svojím životom.

Musíme pamätať, že nikdy nie je neskoro začať sa starať o svoje zdra-
vie s pozitívnym prístupom a so správnymi návykmi, týmto môžeme 
čeliť výzvam starnutia s úsmevom a so životnou energiou.

Vyžaduje si to však vrátiť sa mysľou tam, akými sme už boli, keď sme 
boli deti, ale v súčasnosti ísť na vyššiu kvalitatívnu úroveň. Veď celý 
vývoj speje k vyšším cieľom, my musíme ísť vpred, rozvíjať sa v zre-
losť a progres. Nemali by sme zabudnúť na maličkosti. Mali by sme si 
vážiť, čo sme dosiahli, ale nelipnúť na niečom z minulosti.

Neodmysliteľná súčasť v starobe je pohyb, ktorý je jeden zo zázrač-
ných liekov. Pohyb je to, čo nás posúva vpred, lepšie sa cítime a máme 
radosť zo života, i keď nie všetko nové sa nám zdá normálne, toto je 
dané naším vekom a skúsenosťami, musíme to tak prijímať, lebo je to 
dané vývojom spoločnosti.

Sme tu, preto poďme žiť, aby sme sa cítili v spoločnosti čo najkom-
fortnejšie a mali radosť z nášho seniorského veku.

Dr. Ján Vaculčiak,
podpredseda ZO JDS Limbach

Ako žiťv jeseni života
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Zážitok
Degustácia u vinára ponúka jedinečnú príležitosť osobne sa stretnúť s

človekom, ktorý víno vyrába. Môžete sa dozvedieť o jeho filozofii,
technikách a práci, ktorá je za každým pohárom vína.

Jedinečnosť
Mnoho vinárov ponúka exkluzívne vzorky vín, ktoré nie sú bežne

dostupné v obchodoch. Môžete ochutnať jedinečné vína a získať tak
osobitý pohľad na to, čo daný vinár ponúka.

Hlbšie porozumenie vínu
Vinár vám môže poskytnúť podrobnosti o rôznych odrodách hrozna,

procesoch výroby vína a pôde, na ktorej sa pestuje vinič. Tieto
informácie obohatia vaše znalosti a zážitok z degustácie.

Podpora miestneho regiónu
 Návštevou vinára podporujete miestnych producentov a regionálnu
ekonomiku. Je to skvelý spôsob, ako prispieť k udržaniu tradičných

metód výroby vína a zachovaniu kultúrneho dedičstva.

Tradícia
Limbach je známy svojou bohatou tradíciou vinárstva. Navštívením

podujatia sa môžete dozvedieť viac o histórii a kultúre miestneho vína.

Radosť zo života
Podujatie je skvelou príležitosťou na stretnutie s priateľmi, rodinou a

novými ľuďmi, ktorí majú záujem o víno a gastronómiu.

Výhodná ponuka
Za sumu 0,90 € na jedného vinára máte jedinečnú príležitosť ochutnať

vína a zažiť nezabudnuteľné chvíle na našom podujatí. Vstupenka v
online predpredaji stojí 25 €, pričom získate aj 10 € (2x5€) bonus na

nákup vína. Navyše, môžete navštíviť až 17 otvorených pivníc, kde
objavíte širokú ponuku kvalitných vín za najlepšie ceny.

 Nezmeškajte túto skvelú príležitosť a užite si deň plný chutí a zážitkov!

PREČO ZAKÚPIŤ LÍSTOK
na podujatie OTVORENÉ PIVNICE LIMBACH
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Milí spoluobčania!

Našou spoločnou túžbou je, aby sme mali kvalitný život, kvalitné 
vzťahy a kvalitné životné prostredie. Našou túžbou je, aby náš život 
mal zmysel a vedeli sme, kam smerujeme a nemuseli sa báť smrti. 
Veľkonočné posolstvo, ktoré nachádzame na stránkach Biblie, a kto-
ré nám v týchto dňoch zaznieva v chrámoch či v masmédiách, nám 
dáva odpovede na tieto otázky. Zamyslime sa nad týmito myšlienka-
mi z dávnych čias! Sú staré, a predsa aktuálne, určené do tohto nášho 
sveta. Buďme úprimní sami pred sebou! Buďme ochotní hľadať prav-
du o sebe a o svete! Veľkonočné sviatky nám na to dávajú príležitosť.
Prajem vám krásne dni v kruhu svojich blízkych. Prajem vám, aby 
Veľká noc bola pre vás aspoň takým radostným sviatkom, ako sú 
Vianoce. Lebo nám prináša veľkú radosť. Uisťuje nás o tom, že smrť 
nebude mať pri nás posledné slovo. Boží Syn, ktorý bol vzkriesený  
z mŕtvych, žije a viac neumiera. On vyhlásil, že tak ako On bol 
vzkriesený, tak isto bude vzkriesený a bude žiť navždy každý človek, 
ktorý verí v Neho. 

Ak nám niekto blízky nedávno zomrel alebo práve zomiera, potom 
toto Božie uistenie je pre nás radostnou správou. Boh hovorí, že ho 
nestratíme navždy.

No a napokon musíme pripustiť, že aj nás čaká jedného dňa koniec. 
Nemusí to však byť tragédia. Nemusí to byť nezmyselné zakončenie 
jedného bezcieľneho života. Ak žijeme i umierame s vierou v Ježiša 
Krista, potom z Božej milosti nás čaká radostná veľkonočná oslava 
v nebi. Čaká nás svet, kde budeme šťastne pracovať, tvoriť a tešiť sa  
v spoločenstve s Kristom a ľuďmi dobrej vôle.

Len dôverujme milostivému Pánu Bohu, ktorý dáva všetkému život.

6. apríla o 9.00 h Smrtná nedeľa Pašie
13. apríla o 9.00 h Kvetná nedeľa Pašie
17. apríla o 18.00 h Zelený štvrtok spoveď a Večera Pánova
18. apríla o 9.00 h Veľký piatok Pašie
20. apríla o 9.00 h  Veľkonočná nedeľa slávnostné služby Božie
21. apríla o 9.00 h Veľkonočný pondelok slávnostné služby Božie

Srdečne vás všetkých pozývam na Božiu oslavu a prajem radostné prežitie veľkonoč-
ných sviatkov. Nech radosť zo vzkriesenia Pána prežiari vaše životy a domácnosti.

Róbert Mišových, evanjelický farár

Program evanjelických služieb Božích 
v Limbachu počas Veľkej noci

Čo nás len čaká? 
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Rok 2025 je jubilejným rokom, v ktorom sme pozvaní vydať sa na 
cestu, stať sa pútnikmi nádeje, opustiť svoju komfortnú pohodlnú 
zónu. Mnohí v tomto roku putujú do Ríma alebo navštívia niekto-
rý z jubilejných kostolov na Slovensku, ktoré vybrali naši biskupi, 
aby sme v nich prežili veľký dar odpustenia, duchovného posilnenia  
a vyprosenia si živšej viery a skutkovej lásky. Najbližšie jubilejné 
chrámy pre nás sú: Farský kostol sv. Anny v Šenkviciach, bratislav-
ský Dóm sv. Martina, Katedrála sv. Šebastiána v Bratislave-Krasňa-
noch, Gréckokatolícka katedrála Povýšenia svätého Kríža v Bratis- 
lave, Bazilika Panny Márie v Marianke, Katedrála sv. Jána Krstiteľa 
a Bazilika sv. Mikuláša v Trnave, Farský kostol Narodenia Panny 
Márie v Smoleniciach.

Okrem vonkajšieho putovania sme pozvaní vyjsť zo seba a ísť  
k Bohu, k našim bratom a sestrám, oslobodiť sa od hriechov a prekonať  
pokušenie uzatvoriť sa do seba. Chceme sa preto viac počúvať navzá-
jom s láskou a trpezlivosťou, kráčať spoločne v nádeji na prisľúbenie 
prijatia do Otcovho domu, mať dôveru v Ježiša, ktorý je vzkriesený, 
žije a slávne kraľuje.

Veľkonočné sviatky nám môžu napomôcť stať sa svedkami Božej 
lásky, Kristovho víťazstva a zároveň aj poslania zviditeľniť svoju 
vieru účasťou na obradoch, ale aj byť dobrým príkladom pre našich 
blížnych.

Srdečne vás pozývam na slávenie Veľkonočného trojdnia, ktoré bu-
deme sláviť v Kostole sv. Teobalda v Limbachu: na Zelený štvrtok 
(17. 4.) o 18.00, na Veľký piatok (18. 4.) o 17.00, na Bielu sobotu 
(19. 4.) možnosť prichádzať na adoráciu k Božiemu hrobu od 9.00 
h, slávenie Veľkonočnej vigílie sa začne o 17.00 a sväté omše na 
Veľkonočnú nedeľu (20. 4.) a Veľkonočný pondelok (21. 4.) budú 
o 9.00 h.

Prajem vám, aby bol živý a vzkriesený Pán vašou nádejou každý deň 
vášho života!

Roman Stachovič, katolícky farár

Byt pútnikmi nádeje

Máš rád fotenie?
Podeľ sa o svoje zábery z Limbachu 
alebo okolia a pomôž tvoriť Limbašské novinky!

Kreatíve ani štýlu sa medze nekladú, 
svoje fotky pošli na: radaln@limbach.sk, 
viac info aj na našom FB profile: 
Limbach - oficiálna stránka obce 
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Milí Limbašania,
srdečne vás pozývame na 8. ročník Limbašskej 50-ky, ktorá sa usku-
toční dňa 17. 5. 2025 v sobotu. Štartovať sa bude ako vždy z námestia 
v Limbachu. Registrácia bude prebiehať od 6.00 do 12.00 a na výber  
budú trasy 50 km, 25 km a 10 km. Pred štartom bude pripravené občer- 
stvenie a rovnako aj v cieli vás bude čakať niečo pod zub. Pri registrá- 
cii dostane každý mapku s trasou a s lístkami na jedno jedlo a jeden nápoj 
zdarma, ktoré si môžete vychutnať v cieli. 

Tešíme sa na vás, Limbach on Tour


